
Posiedzenie Zarządu Lubuskiego Związku Szachowego 29.096.2019 

Szkoła Podstawowa nr 1 w Sulechowie 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o 10.00 w pełnym składzie. 

Przyjęto program posiedzenia w brzmieniu: 

1. Realizacja ustaleń przyjętych podczas posiedzenia Zarządu LZSzach. w dn. 17.03.2019 

a) Protokół z posiedzenia Zarządu z dn. 17.03.2019 (Aleksander Czerwoński) 

2. Uchwały przyjęte drogą elektroniczną (Aleksander Czerwoński) 

3. Stan finansów LZszach. (Agnieszka Sowa, Andrzej Modzelan) 

4. Wyniki sportowe zawodników n/województwa, uzyskane od marca 2019 (Marek Matlak, 

Aleksander Czerwoński);  

5. Lubuska Akademia Szachowa 2019 (Grzegorz Murawski, Arkadiusz Wiśniewski, Marek 

Matlak) 

6. Projekt EpSwS – kurs instruktora szachów w szkole 2019 (Andrzej Modzelan). 

7. Turniej Finałowy EpSwS – 31 maja 2019 Urząd Marszałkowski w Zielonej Górze (A. 

Modzelan, M.Matlak) 

8. Prace związane z aktualizację Statutu LZSzach. (Mariusz Kudlak) 

9. Walne Zgromadzenie Delegatów PZSzach. – 10 czerwca 2018 (Mariusz Kudlak) 

10.Ligi wojewódzkie 2019 (Arkadiusz Wiśniewski) 

11.Lubuskie Derby (Północ - Południe) 

12.Kurs instruktorski PZSzach., grudzień 2019 (Andrzej Modzelan, Marek Matlak) 

13.Konferencja naukowa – „Szachy w szkole w ujęciu teoretycznym i praktycznym”, Kraków 

28.12.2019 (Andrzej Modzelan) 



14.Nagrody „Emanuel” roku 2019. 

15.Strona internetowa Związku 

16.Wolne wnioski 

17.  Termin kolejnego posiedzenia Zarządu LZSzach. 

18.Zakończenie obrad Zarządu LZSzach. 

1) Na wstępie stwierdzono, że nie wprowadzono poprawnie moderatorów strony 
facebookowej Związku. Co się tyczy osób z Komisji Rewizyjnej i Komisji Sędziowskiej – 
to ich autonomiczna kwestia. Tym niemniej M.Kudlak wyśle wiadomość z zachętą do 
Komisji Rewizyjnej. 

Protokół z posiedzenia z 12.03.19 postanowiono zamieścić na stronie www Związku.  

Postanowiono również zachęcić Tomasza Sowę do ogłoszenia wyborów do Komisji 
Sędziowskiej. Dobrze również byłoby stworzyć jej Regulamin i organizować szkolenia na 
sędziów szachowych. 

Poinformowano, że płk Kuchcińskiemu wręczono odznakę PZSzach w trakcie Mistrzostw 
Wojska Polskiego. 

Arkadiusz Wiśniewski przekaże protokół z Walnego Zebrania Delegatów po otrzymaniu 
brakujących dokumentów (listy uczestników, a także Uchwał WZD). A.Czerwoński ma je 
dostarczyć w ciągu paru dni. 

2) Następnie przystąpiono do omówienia tematu czterech Uchwał podjętych drogą 
elektroniczną. Postanowiono je wprowadzić do protokołu w następującym brzmieniu: 

Uchwała 2/03/2019 

W dniach 26-27 przeprowadzono głosowanie w sprawie preliminarzu projektu kursu w ramach 
projektu „Edukacja przez szachy w szkole”. Preliminarz wg projektu Marka Matlaka (w załączeniu) 
przyjęto stosunkiem głosów: 6 ZA, 1 PRZECIW w formie votum separatum 

Uchwała 1/04/2019 



W głosowaniu nad regulaminem „Drużynowe Mistrzostwa Województwa Lubuskiego seniorów w 
szachach szybkich 2019” ustalono: 

1. Tempo gry- 10 minut + 5 sekund. 

Wyniki głosowania  
a) 15 minut 
b) 10 minut + 5 sekund –   6 głosów ZA 

2. Wysokość wpisowego - 100 zł   

Wyniki głosowania  
6 głosów ZA kwotą 100 zł. 

3. Wpisowe idzie na konto Organizatora. 

Wyniki głosowania  
a) na konto LZSzach  
b) na konto organizatora lub w gotówce na organizatora  –   6 głosów ZA 

4. Ilość szachownic 3+1. 

Wyniki głosowania  
a) 4+1    1 głos - ZA 
b) 3+1   5 głosów - ZA 

5. Zgłaszamy rozgrywki do rankingu FIDE  

Wyniki głosowania  
a) tak   6 głosów ZA 
b) nie 

Wyniki głosowania zostały uwzględnione w Regulaminie. 

Uchwała 2/04/2019 

W głosowaniu elektronicznym jednogłośnie ustalono Kadrę Wojewódzką Juniorów w 
składzie: 

 - kadry podstawa: Maria Siekańska, Michał Koziorowicz, Kamil Dzida, Paulina 
Raczykowska; 

 - kadra rezerwowa: Oskar Wołoch, Michał Górkiewicz, Zuzanna Siekańska, Maja 
Ziobrowska. 

Kadra podstawowa otrzymuje dofinansowanie do udziału w turnieju po 600 zł, a 
kadra rezerwowa po 400 zł. 



Uchwała 1/05/2019 

 W związku z wpłynięciem listu od Pana ppłk Kędzierskiego poddano pod głosowanie 
wniosek formalny o nadanie Brązowej Honorowej Odznaki PZSzach zawodnikowi KSz 
Sulechów Panu Aleksandrowi Stańkowskiemu. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

3) Przy omawianiu stanu finansów Agnieszka Sowa poionformowała, że na koncie 
znajduje się suma 4769,63 PLN. Związek jest dłużny do PZSzach. 1200 PLN za składki, 
ale oni nam też są dłużni. KSz Stilon ma nieuregulowane opłaty startowe dp PZSzach-
u. Zaległości LZSzach (księgowość, administracja ewidencji, strona www, organizacja 
imprez) wynoszą ok.3900 PLN. Należałoby skorzystać z różnych funduszy, m.in. 
europejskich. M.Kudlak zaproponuje kontakt z firmą pośredniczącą z funduszami. 

4) W trakcie omawiania wyników sportowych zawodników n/Województwa wynikła 
kwestia stworzenia na stronie www zakładki ARCHIWUM z podziałem na lata.  
Wyniki w MP w szachach szybkich i błyskawicznych są stronie www zamieszczone. 
Oprócz tego zwrócono uwagę na złotym medal Marii Siekańskiej w OOM do lat 12 i VII 
miejsce Kamila Dzidy w OOM do lat 14. 
W dniach 10-17 sierpnia M.Siekańska reprezentowała Polskę na I szachownicy w DME 
do lat 12. 
W ME juniorów grało pięciu zawodników ze Stilonu, M.Siekańska była 20., a Michał 
Koziorowicz 25.  
Ekstralidze juniorów grał KSz Stilon (VI miejsce), w II Lidze  
ŻKSz Żary. 
Zwrócono uwagę na III miejsce Jana Przewoźnika w MP Seniorów i znakomitą postawę 
Piotra Jagodzińskiego, który w MP w szachach szybkich otarł się o medal. 

5) Omawiając Lubuską Akademię Szachową stwierdzono, że frekwencja – za wyłączeniem 
KSz STILON – jest niezadowalająca. 
W I edycji (styczeń 2018) wynosiła ponad 60 osób, potem nieco mniej.  
Marek Matlak zaprezentował wygląd Akademii w innych województwach na przykładzie 
Śląska: akcja trwa tam 4 dni zajęć, koszty to: 270 PLN dla KADRY i 320 PLN dla 
pozostałych uczestników. Obejmuje to 3 noclegi (od obiadu w czwartek do obiadu w 
niedzielę). Bierze udział maksymalnie 38 osób podzielonych na 3 grupy. Trenerów jest 
dwóch, oprócz tego są zajęcia sportowe (basen, wyjście w teren). Co prawda honoraria 
trenerów są wypłacane ze środków bogatego Śląskiego Związku Szachowego. Ma 
miejsce rocznie 5 akcji dla dzieci do 14 roku życia. 
Przy takim porównaniu stawka LASz (80 PLN) jest niewysoka. 
Akcje LASz odbyły się 9 lutego i 25 maja. Czy kolejne są zasadne? Jak najbardziej – 
stwierdzono w toku ożywionej dyskusji. Mariusz Kudlak stwierdził, że muszą być 4. 
żelazne terminy sesji. Marek Matlak wezwał do ustalenia terminu sesji jesiennej. 
Podsumowując Prezes Andrzej Modzelan stwierdził, że Śląsk dofinansuje trenerów, bo     
zbiera dotacje za punkty Ogólnopolskiego Współzawodnictwa Młodzieży.  



Termin kolejnej sesji ustalono na 26.10.2019, zaś sesji IV na 18 stycznia 2020. 

Następnie – poza kolejnością programu obrad – omówiono ligi wojewódzkie (punkt 
10.). W Drużynowych Mistrzostwach Województwa Młodzików wzięło udział 10 drużyn, 
Drużynowych Mistrzostwach Województwa Juniorów – 7 drużyn. Natomiast nie doszło 
do zorganizowania Drużynowych Mistrzostwach Województwa Seniorów – ligi nie ma, 
nie ma chętnych do gry. Mają miejsce rezygnacje z gry w ostatniej chwili. Następuje 
odpływ ludzi z województwa, a nawet kraju. 
Ustalono, że Liga Seniorów odbędzie się w formule szachów szybkich 15 grudnia 2019. 

6) Temat kursu instruktora szachów w szkole 2019 był szeroko omawiany wcześniej, w 
tym Andrzej Modzelan przedstawił szczegółowy dokument na ten temat. W marcowym 
kursie wzięło udział 18 osób, w rozliczeniu na koncie Związku pozostała kwota 345 
PLN. 

7) W turnieju finałowym projektu „Edukacja przez Szachy w Szkole” (31 maja, Sala 
Kolumnowa Urzędu Marszałkowskiego) wzięły udział 22 szkoły (około 100 osób). 
Zwyciężyła SP 13 w Gorzowie Wlkp. Przed SP 1 Zielona Góra i SP Niwiska. Obecna była 
Marszałek Elżbieta Anna Polak z ciekawym przemówieniem. Impreza była bardzo 
udana, zdjęcia są zamieszczone na FB. Każde z dzieci otrzymało upominek. Była to 
świetna okazja do pokazania n/dyscypliny, m.in. informacja znalazła się na stronie 
Urzędu Marszałkowskiego. Tego typu imprezy powinny być „oczkiem w głowie” n/
Związku.  
Podobną imprezę dla szkół zorganizowano w Żarach – z niezłą frekwencją i nagrodami. 

8) Mariusz Kudlak poinformował, że prace nad statutem postępują zgadnie z planem – 
mają się zakończyć do jesieni 2020. A.Modzelan zasugerował, żeby nie był zbyt 
szczegółowy, żeby nie być niewolnikiem zapisów. Agnieszka Sowa zwróciła uwagę, że 
koniecznie powinny być w nim zapisy o przeciwdziałaniu patologiom społecznym. 

A.Modzelan zaproponował, żeby przyspieszyć pracę nad statutem, żeby zwołać WZD       
przed Zjazdem wyborczym. Postanowiono, żeby projekt był gotowy do czerwca 2020, a 
na jesieni zwołać poświęcone statutowi WZD. 

9) M.Kudlak przedstawił swoje negatywne odczucia z WZD Polskiego Związku 
Szachowego. 

10) Ligi Wojewódzkie były omówione wcześniej (pkt.6) 

11) Lubuskie Derby zaplanowano na 11 XI. A.Modzelan i A.Czerwoński mają zrobić 
przymiarki do składu, bo mecz zależy od gotowości przyjazdu ludzi z Północy. Mecz ma 
się odbyć o 10.00, po czym rozegrany zostanie Turniej z okazji Dnia Niepodległości. Za 
skład Południa ma odpowiadać A.Wiśniewski. Składy mają być określone do końca 
października. 



12) Następnie Zarząd przeszedł do omawiania planowanego na grudzień kursu 
instruktorskiego. Wcześniej odbyły się dwa udane kursy, jednak A.Modzelan odmówił 
prowadzenia kolejnej edycji w związku z kontrowersjami poruszanymi na WZD i zapytał 
się, kto by się tego podjął. A.Wiśniewski zgłosił gotowość porozmawiania z W.Szylko i 
J.Zezulkinem, ale wątpi, żeby się tego podjęli. A.Modzelan stwierdził, że dwie edycje 
kursu były udane, ale ich organizacja została przez niektórych oceniona negatywnie. 
Zdaniem mówcy – całkowicie niezasadnie. Dodał przy tym, że również przy kursie dla 
nauczycieli w projekcie „Edukacja przez Szachy w Szkole” w 2020 nie będzie 
zaangażowany. 

13) W związku ze zmianą terminu udział Prezesa w konferencji naukowej – „Szachy w 
szkole w ujęciu teoretycznym i praktycznym” przestał być aktualny. 

14) W dyskusji nad nagrodą „Emanuel 2019” zaproponowano uhonorowanie nim Mistrza 
Polski arcymistrza Kamila Draguna i – za całokształt działalności – zasłużonego trenera 
Marka Matlaka. Za nagrodą dla K.Draguna głosowało 7 osób, za nagrodą dla M.Marka 
6 osób było za przy jednym głosie wstrzymującym. 

15) Omawiając stronę internetową Związku M.Matlak pochwalił admina, dzięki któremu 
strona odżyła. Przy okazji zaapelował do członków LZSzach. o nadsyłanie informacji z 
imprez regionalnych. Admin Kamil wiśniewski może też bez czyichkolwiek sugestii 
korzystać z informacji zamieszczanych na FB Stilonu czy innych.  
Przy okazji przypomniano, że CAISSA miała za zamieszczenie banneru dokonywać 
drobnych opłat. Generalnie organizacje komercyjne powinny takie opłaty dokonywać. 
Postanowiono odpowiednie umowy przygotować od stycznia 2020. 

16) A.Modzelan poinformował konieczności opłacenia składek członkowskich Lubuskiej 
Federacji Sportu, jeżeli zamierzamy dalej być członkiem tego stowarzyszenia. W 
głosowaniu – 7 osób za – postanowiono składki opłacić.  
Na pytanie A.Sowy stwierdzono, że Mistrzostwa Województwa Juniorów będą miały 
charakter otwarty, ale tytuły będą tylko dla Lubuszan. 
Następnie przegłosowano – 7 osób za – zlecenie ŻKSz Żary organizację 23 listopada 
2019 Mistrzostw Województwa Juniorów w szachach szybkich.  
Postanowiono również powtórzyć terminy imprez głównych LZSzach w 2020 roku: 
M.Matlak i A.Wiśniewski mają zaproponować konkretne terminy do końca października. 

17) Termin kolejnego posiedzenia ustalono na 22 lutego 2020. 

18) Na koniec obrad M.Matlak zwrócił się do Prezesa z apelem o nierezygnowanie z 
prowadzenia w n/Województwie  projektu „Edukacja przez Szachy w Szkole”. 

Prezes podziękował za owocne obrady. 



Uchwały podjęte na posiedzeniu: 

1/09/2019 

Postanowiono przyznać honorowego „Emanuela 2019” arcymistrzowi Kamilowi Dragunowi za 
zdobycie tytułu Mistrza Polski Mężczyzn. 

 7 głosów za 

2/09/2019  

Postanowiono przyznać honorowego „Emanuela 2019” zasłużonemu trenerowi Markowi 
Matlakowi za całokształt działalności 

6 głosów za, 1 głos wstrzymujący się 

3/09/2019 

Postanowiono kontynuować przynależność do Lubuskiej Federacji Sportu i opłacić składki. 

7 głosów za 

4/09/2019 

Postanowiono zlecić Żarskiemu Klubowi Szachowemu organizację Mistrzostw Województwa 
Juniorów w szachach szybkich 

7 głosów za 


